

Germany's Role in End-Time Events

ကျွန်ုပ်တို့၏ အတိတ်အကျဉ်းချုပ်အကျဉ်းချုပ် မှန်ကန်စွာ-အကတိတ် အတိတ်အကျဉ်းချုပ်

“ရုရှား” နှင့်လီဇဒ်း “ယူဂျာဇရ” ဖဲ့ ၂၀၂၂ နှစ် ဟိတ်ခိတ်ချာ ဖူးဘတ်အသးနှုတ်လီဇ.

ပူဂ်တုတ် မာပျံးမာဖူး ဘတ်ယးကျိတ်သတ်အစုတ် နယူကလံယါ အံးဒူးအိတ်ထိတ်တတ်ပျံးတတ်ဖူး ဘတ်ယးတတ်ဒူးဖူးဒိတ် ၃ဘျိတ်တဘျိ ကကဲထိတ်သး. ဖဲ့နံးသိတ်ဖတ်အပူ, ကျွန်ုပ်တို့အပဒိတ် အာတ်လီဇလဲကသုစု ယူဂ်ရိတ် အကဘိ ၁၀၀ လာတုထိတ်ဖဲ့ကျွန်ုပ်တို့အသူးမှိတ်သတ်ဘိနှုတ် လီဇ. ကိတ်ယူရပ, ယူဂ်ရိတ်အသရူအထံဖိတ်ကိတ်ဖိတ်ဖတ်ဖူးထိတ်ဟ်ဖိတ်ထိတ်အသးဒီး ယူဂ်ရိတ် စာဖိတ်ကရီးနဲးတိ(NATO)နှုတ်လီဇ.

တိတ်မာအသးတဖတ်အံးကဆုတ်ပူဆူလဲတ်.

လံတ်စိတ်အပူဝံအတိတ်ကတိတ်တဖတ်တဲဆိတ်ဘတ်ယးခါဆူညါ ယူဂ်ရိတ်, ရုရှား, ဒီးဟိတ်ခိတ်ဒိတ်ဘတ်က မာအသးဒ်လဲတ် ?

မှန်ကန်စွာ-ဘာဘူလိတ်

လံတ်လီဇဖျိစံးကတိတ်ဘတ်ယးဒူးဖူးဒိတ်ဘတ်တိတ်ကိတ်အိတ်လဲဇ “ဘာဘူလိတ်”, ဘတ်တိတ်ပာအိတ်လဲဇဟိတ် နိတ်ခိတ်အစိတ်ပာတဖတ် ဖဲ့မှန်ကန်စွာ(လီဇဖျိ ၁၇း၅-၁၈)ကွဲးတုတ်ဖဲ့နှုတ်လီဇ. ဘာဘူလိတ်အံးမှိတ် ခါတ်

စးဘတ်ယး ထံရှုတ်ကိတ်သဲး, မှိတ်ကျိတ်ဖဲ့ကွဲး, ဒီးတိတ်ဘူဂ်တိတ်ဘါအစိတ်ကမိတ်တဖတ်ကဟဲပာတိတ်လာ ဟိတ်ခိတ်အကတိတ်အခဲအံး, တချူးကစိတ်ယုတ်ရှူးခရိတ်ဟဲကွဲးလာဟိတ်ခိတ်ချာနှုတ်လီဇ(လီဇဖျိ ၁၈).

စိတ်-မှိတ်မဆိတ်တနံးအံး (ဘာဘူလိတ်) အိတ်သုတ်လီဇသးဖဲ့လဲတ်?

ဟိတ်ခိတ်မှိတ်မဆိတ်တနံးအံး-ထံရှုတ်ကိတ်သဲးတိတ်ပာတိတ်ပြူးဒီးတိတ်ဘူဂ်တိတ်ဘါအစိတ်ကမိတ်ကလီဇဖျိ ထိတ်သးလာဟိတ်ခိတ်အံးဒ်လဲတ်?

တိတ်စံးဆါအိတ်လာ လံတ်ဒဲးနံးယုလး ၄ အပူနှုတ်လီဇ.

ဝံအတိတ်ကတိတ်လာအပူကွဲးလီဇဖျိထိတ်သးလာ ဘာဘူလိတ်အံးအိတ်ဟ်စာတုတ်တုတ်အခဲအံး လဲ.

လံတ်တိတ်မာလိတ်အံးမှိတ်ဝံနှုတ်, ဝံသးစူဟံးနှုတ်တိတ်ဆါကတိတ် ဒီးဖူးဘတ် လံတ်ဒဲးနံးယုလး ၄ လာနီဇိတ် ကစိတ်တကွဲး. လာတိတ်အကတိတ်အံးအဂီ, အဖဲ့အံးမှိတ်တိတ်ကွဲးဖုတ်ကိတ်, နဘူကတ်နုစာ, စိတ်ပာဘာ

ဘူဉ်လိဉ်, အိဉ်ဒီးတၢ်မံမိဉ်ဘဉ်ဃး သ့ဉ်ဖးထီတခိဉ်လၢအအိဉ်ဒီးအကဒုဒီးအသဉ်တဖဉ်မ့ၢ်တၢ် အိဉ်လၢထီဉ်ဖိလံာ်ဖိဒီးဆဉ်ဖိကီၢ်ဖိလၢအအိဉ်လၢဟီဉ်ခိဉ်အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ဖဲန့ဉ်သ့ဉ်အံၤဘဉ်တၢ် ကူဉ်လီၤကွံာ်အီၤ, ဒီးထးကျိၤဘဉ်တၢ်ဟံးထီဉ်လၢအလီၤယံာ်တၢ်ဆၢကတီၢ် နွံ “ဘျီ” န့ဉ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံပူၤဝံအတၢ်ကတိၤတဲာ်ဝဲဘဉ်ဃး ခါဆူညါယူရပၤ, ရၢရှဉ်, ဒီး ဟီဉ်ခိဉ်ဒီးဘဉ်ကမၤသးဒ်လဲဉ်?

မ့ၢ်နံၤခံကတၢ်-ဘၤဘူဉ်လိဉ်

လံာ်လီၢ်ဖျါစံးကတိၤဘဉ်ဃးဝုၢ်ဖးဒိဉ်ဘဉ်တၢ်ကိးအီၤလၢ “ဘၤဘူဉ်လိဉ်”, ဘဉ်တၢ်ပၤအီၤလၢဟီဉ် ခိဉ်အစီၤပၤတဖဉ် ဖဲမ့ၢ်နံၤခံကတၢ်ဒ်(လီၢ်ဖျါ ၁၇:၅-၁၈)ကွဲးတ့ၢ်ဝဲန့ဉ်လီၤ. ဘၤဘူဉ်လိဉ်အံၤမ့ၢ် ခါဉ်

စးဘဉ်ဃး ထံရှုၢ်ကီၢ်သဲး, မ့ၢ်ကျိၤဝဲၤကွံာ်, ဒီးတၢ်ဘူဉ်တၢ်ဘါအစိအကမိၤတဖဉ်ကဟဲပၤတၢ်လၢ ဟီဉ်ခိဉ်အကတီၢ်အခဲအံၤ, တချုးကစၢ်ယုဉ်ရှုးခရံဉ်ဟဲက့ၤလၢဟီဉ်ခိဉ်န့ဉ်လီၤ(လီၢ်ဖျါ ၁၈).

လံာ်တၢ်မၤလိအကတၢ်အံၤ, ဝံသးစူၤဟံးန့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်ဒီးဖးဘဉ် လံာ်ဒၤနံးယုလး ၄အံၤ လၢနနီၢ်ကစၢ်န့ဉ်တက့ၢ်.

ဒၤနံးအုလး ၄:၂၃-၂၆, ၂၃ နဲဒဉ်စီၤပၤထီဉ်ဘဉ်ကလူးဟဲလီၤလၢမူခိဉ်တဂၤလၢအအိဉ်ဒီး တၢ်သ့ဉ်ပုၤသးဆါဒီးတၢ်မဲာ်စီဉ်နီၤစီဉ်စံးဝဲဒဉ်, ကူဉ်လီၤကွံာ် သ့ဉ်တထံးန့ဉ်ဒီးမၤဟးဂီၢ်ကွံာ် အီၤတက့ၢ်. မ့ၢ်အခိဉ်ဆၢဉ်အိဉ်ဒီးအ ဂံၢ်တဖဉ်လၢဟီဉ်ခိဉ်လံာ်န့ဉ် စၢဃးအီၤလၢထးသွဲဒီး တီၢ်ဘီအပျီဒီးဟံးတ့ၢ် အီၤလၢတပံာ်တမၤတဖဉ်အကျါလၢပျီပူၤတက့ၢ်. ပုၤတဂၤန့ဉ် ကဘဉ် စီဉ်ဒဉ်ဝဲလၢမူခိဉ်အပစီၤထံဒီးမံအအိဉ်ဒဉ်ဝဲလၢ ဆဉ်ဖိကီၢ်ဖိတဖဉ်အသိးအကျါတုၤ အယံာ် နွံ နံဉ် တက့ၢ်န့ဉ်, 24အခိပညီမ့ၢ်ဒ်အံၤနဲဒဉ်စီၤပၤၤ, တၢ်န့ဉ်မ့ၢ်တၢ်ထီကတၢ်ကစၢ် ယွၤအ တၢ်စံဉ်ညီဉ်အကလုာ်လၢအလီၤဘဉ်လၢယကစၢ်စီၤပၤအလီၤန့ဉ်လီၤ. 25နကဘဉ်တၢ်နီဉ် ထီဉ်ကွံာ်နၤလၢပုၤကညီအသိးအကျါဒီးနတၢ် အိဉ်တၢ်ဆိးအလီၢ်ကမ့ၢ်ဝဲလၢဆဉ်ဖိကီၢ်ဖိအ မံၤတဖဉ်အသိး အကျါလီၤ. နကအိဉ်တပံာ်တမၤဒ်ဂီၢ်ဖံးတဒုအသိးဒီးမံလီၤလၢတၢ် ပျီပူၤဖဲ ပစီၤထံကလီၤဘဉ်လၢနလိၤကယံာ်ဝဲနွံန့ဉ်လီၤ. တုၤန့ၤတစု, နကအၢဉ်လီၤက့ၤလၢတၢ်ထီက တၢ် ကစၢ်ယွၤတဂၤပၤတၢ်လၢ ပုၤဟီဉ်ခိဉ်ဖိအဘီအမ့ၢ်တဖဉ်အဖီခိဉ်ဒီးဟ့ဉ်လီၤဝဲတၢ်စီတၢ် ကမိၤဆူပုၤလၢအယုထၢဝဲတဂၤလၢလံာ်ဒ်အတၢ်ဘဉ်အသး ဒဉ်ဝဲအသိးသ့ဝဲန့ဉ်လီၤ. 26 ဒီး ဒ်တၢ်မၤလိာ်အိဉ်ဝဲလၢသ့ဉ်အခိဉ်ဆၢဉ်အိဉ်ဒီးအဂံၢ်တဖဉ်န့ဉ် ကဘဉ်တၢ်ဟံးတ့ၢ်အီၤ အသိးန

ဘီနမုန်နုၣ်, ကမ့ၣ်က့ၤသ့ပုၣ်ကတၢၢ် လၢနဂီၢ်ဖဲအကတီၢ်လၢနသ့ၣ်ညါက့ၤလၢ ကစၢ်ယွၤပတၢ် န့ၣ်လီၤ.

တနံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံဝံၤအတၢ်ကတီၢ်အံၤလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်တ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ကစၢ်ယွၤဒုးဘၣ်စီၤပၤနဘ ြၢၤကးန့ၣ်စၤလၢ အတၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ်ဟါမၣ်ကွံာ်ဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီအီၤခိဖျိအတၢ်ပၢ်ထီၣ်ထီသးန့ န့ၣ် လီၤ. တၢ်န့ၣ်တဖၣ်, န့ၣ်နံၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံကတၢၢ်တနံၣ်, စီၤပၤဘျါက့ၤဝံၤအလီၢ်ခံဒီးဟဲက့ၤက ဒါက့ၤဆူဘၤဘျီလိၣ်စီၤပၤလီၢ်ပစီၤဒီးပတၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်မနုၤဝံၤအတၢ်ကတီၢ်အံၤအိၣ်လၢလံာ်စီဆ့အပူၤလဲၣ်.

တုၤလၢတၢ်မၤအသးလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ် ပထံၣ်ဘၣ်လၢ စီၤဒၤနံးယုလးတကွဲး လီၤတ့ၢ်ဝံၤတၢ်ကတီၢ်အံၤနီတစုဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိဝံၤအတၢ်ကွဲးအံၤတတဲပုၤ ဘၣ်ယးခါဆူညါတၢ်မၤသးနီတမံၤ-တုၤတၢ်မၤသးခံဘျီတဘျီလၢ ထီၣ်ပဲၤထီၣ်လၢခံကတၢၢ်တစုန့ၣ်လီၤ. အခိၣ်တလိၣ်, တၢ်အံၤမ့ၢ်တၢ်မၤသးလၢထီၣ်ပဲၤ ထီၣ်ခံစုတစုန့ၣ်လီၤ.

ဒ်အလီၢ်ကၢ် ဘၤဘျီလိၣ် တအိၣ်ဒီးတၢ်ပတၢ်ပြးန့ၣ် “ဘျီ” ဖဲ စီၤပၤနဘျါကးန့ၣ်စၤ အသးတ အိၣ်လၢဘၣ်လၢအလီၢ်ဘၣ်, အဝဲအံၤမ့ၢ် ခံဘျီတဘျီ, ဖဲဘျီဘျီလိၣ်တအိၣ်ဒီးတၢ်ပတၢ်ပြ ပးန့ၣ် “ဘျီ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ တၢ်စံးတၢ်ဆၢကတီၢ် တ “ဆၢကတီၢ်” စံးတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်မနုၤလဲၣ်.

လံာ်စီဆ့အပူၤဝံၤအတၢ်ကွဲးစံးတၢ်ဘၣ်ယး တ “ဆၢကတီၢ်” န့ၣ် မ့ၢ်ဆၢကတီၢ် အသိ ၃၆၀ န့ၣ် လီၤ. ပသ့ၣ်ညါအီၤဒ်လဲၣ်. လီၢ်ဖျါ ၁၁:၂-၃ စံးဘၣ်တဲဘၣ်ဝဲလၢ ဘၣ်ယးတၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ် ရဲပုးဝဲလၢမ့ၢ် ဝဲ “၄၂ လါ” ဒီး “၁၂၆၀ သီ” န့ၣ်လီၤ. လံာ်လီၢ်ဖျါ ၁၂:၁၄ မ့ၢ်တၢ်ဒ်သိးသိး ဆၢကတီၢ်တၢ်ကိးအီၤ “တဆၢကတီၢ်ဒီးအဆၢကတီၢ်တဖၣ်, ဒီးတခီဆၢကတီၢ်” (၁နံၣ်+၂နံၣ်+၃တခီနံၣ်-ဝဲလၢာ် ၃နံၣ်၃တခီ” န့ၣ်လီၤ. နမ့ၣ်ဒီးအီၤန့ၣ်, နကထံၣ်ဘၣ်လၢ တ “ဆၢကတီၢ်” မ့ၢ် ၃၆၀ သီန့ၣ်လီၤ.

ဒ်သိးပကနၢ်ပၢ်တၢ်မၤလၢမၤပဲၤ ခံကတီၢ်တကတီၢ်ဘၣ်ယး ဒၤနံးယုလး ၄ အဂီၢ်, လိၣ်လၢန ကသ့ၣ်ညါ ဝံၤအတၢ်ကတီၢ်လၢလံာ်စီဆ့အပူၤ, တ “နီ” ညီန့ၣ်ဘၣ်တၢ်စံးအခါၣ်စးလၢ တနံၣ် န့ၣ်လီၤ. ဖးဘၣ်ဖဲ လွံၢ်မိၤရှု ၁၄:၃၄ ဒီး ယယးစက့လး ၄:၆ ပၢ်ဖျါဝဲဒ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ် အဆိကတၢၢ်ဘၣ်ယး ဒၤနံးအုလး ၄, ဘၤဘျီလိၣ်တအိၣ်လၢတ့ၢ် ဒီးခိၣ်နၢ်ဘၣ်န့ၣ် အိၣ်ဝဲ ၂၅၂၀ အသိ (၇ x ၃၆၀ - ၂၅၂၀), မ့ၢ်ဝဲ န့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤလၢထီၣ်ပွဲၤထီၣ်ခံၣ်တၢ်တၢ်, ဘၢဘူၣ်လိၣ်လၢတအိၣ်ဘၣ်တၢ်ဒီးခိၣ်နၢ်မ့ၢ်ဝဲအနံၣ်
၂၅၂၀န့ၣ်လီၤ. ယူၤတၢ်ကၢ်တၢ်ဘၢဘူၣ်လိၣ်အဘိအမုၢ်လၢပျၢၤဒီးပၤ
လီၤဝဲထးကျိၤလၢအဝဲယၢၤဒ်သိးကဘၣ်တၢ်တြီယၢ်အိၤလၢကဒိၣ်ထီၣ်အဂီၢ်, ၂၅၂၀နံၣ်ညါ
န့ၣ်လီၤ. ဒီးဝဲအဆၢကတီၢ်ဝဲန့ၣ်လၢခံ
ကတၢ် “နွံၣ်တၢ်” ကစၢ်ယူၤထုးကွံာ်ထးကျိၤန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်အခါဝဲန့ၣ်, ခိၣ်နၢ်အသီၤဂၤဆ
၁

ထၢ်ပံးန့ၣ်စိကမိၤ, ဒီး “ဘၢဘူၣ်လိၣ်” အံၤဒိၣ်ထီၣ်ဒၣ်တုၤခဲအံၤ, လၢနမဲာ်သၣ်ချံအပူၤန့ၣ်
လီၤ-ဒီး ကဆဲးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်တုၤအကပၤဘၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤကမၤအသးဆံးယံာ်လဲၣ်.

ပၤသ့ၣ်ပၤသးလၢ ဝဲစီၤပၤနဘူၣ်ကၤန့ၣ်စၢၤအတၢ်မံမိၣ်ဝဲ ဒၤနံးယုလး ၄ အပူၤ, လၢခံအဆၢ
ဒိၣ်ပူၤမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအဝဲပွးဘၣ်ယး ဘၢဘူၣ်လိၣ်အဘိအမုၢ်လၢအတၢ်လီၤပီၢ်အဂ့ၢ်(အါ
ဒၣ်တၢ်တက့ၢ်လံာ်စီဆံအပူၤ, ဒ်ဒၤနံးအုလးတၢ်ကွဲးကတဲာ်ကတီၢ်တၢ်ဝဲဒ်တၢ်အိၣ်သးယံးယီ
ၣ်
ဒိၣ်မၤအသးအဆၢကတီၢ်)န့ၣ်လီၤ. ဝဲဘၢဘူၣ်လိၣ်အပူၤပၤတၢ်ဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်ဘူၣ်
သးဖံအခါ, စု တၢ်ကွဲးဖျါထီၣ်လၢ ဂီၤပၤန့ၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. စီၤပၤကိးန့ၢ်စီၤဒၤနံးအုလးဒ်သိ
းကဖးပွးအိၤဒီးတဲၣ်ပွဲၤဝဲန့ၣ်လီၤ. စီၤဒၤနံးအုလးတဲၣ်ပွဲၤ
ပွးဝဲလၢ လံာ်တၢ်ကွဲးလၢဂီၤပၤန့ၣ်အလီၤအခိပညီ
စံးဝဲလၢ ဘၢဘူၣ်လိၣ်အဘိအမုၢ်အံၤကကတၢ်ကွံာ်အဂ့ၢ်, ဒီးကစၢ်ယူၤဟ့ၣ်လီၤတၢ်အိၤဆူ
မၤဒဲ, ဒီး ပၤရၢၤ လံာ်န့ၣ်လီၤ.

သပုၤကတၢ်လီၤ, မၤဒဲ ဒီး ပၤရၢၤကမၤနၢၤကွံာ်ဘိမုၢ်, ဒီး အဝဲသ့ၣ်ကဟဲဒုးဝဲဒၣ်
ဝုၢ်ဘၢဘူၣ်
လိၣ်တနၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ပယုထံၣ်န့ၢ်မုၢ်နံၤဆၢကတီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢတၢ်ကွဲးနီၢ်ကွဲးယါအ
လံာ်ပူၤဝဲ([Nabonidus](#)
[Chronical](#)),န့ၣ်, စံးဝဲဒ်အံၤန့ၣ်လီၤ, ဝဲ ၁၄သိနံၤတနံၤန့ၣ် “ဆုးဖၣ်” ဝုၢ်
ဘၣ်တၢ်မၤန့ၢ်အိၤလၢ(Gutium)အပဒိၣ်ဒီးကိရုၣ်အသုးမုၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤဆူဘၢဘူၣ်လိၣ်အ
ပူၤဘၣ်ဆၣ်တၢ်ဒုးတၢ်ယၢၤတအိၣ်နီတဲးဘၣ်.

ဝုၢ် “ဆုးဖၣ်” ဘၣ်တၢ်မၤန့ၢ်အိၤဝဲ ၁၄သိ ဘၢဘူၣ်လိၣ်အလါ “Tishritum” (539 BC)န့ၣ်
လီၤ. ခံသိဝံၤအလီၢ်ခံ စီၤဒၤနံးအုလးစံးဘၣ်ပုၤဘၢဘူၣ်လိၣ်လၢ ဘၢဘူၣ်လိၣ်အံၤဘၣ်တၢ်
ဟ့ၣ်လီၤအိၤဆူ မၤဒဲ ဒီး ပၤရၢၤလံာ်, ဒီးတနၢ်ယီၤန့ၣ်ဘၢဘူၣ်လိၣ်အဝုၢ်လီၤပီၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢ
တၢ်အံၤအယီ, လၢပျၢၤလံာ်လၢၢ်သ့ၣ်ဘၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်အိၤအမုၢ်နံၤမုၢ်သိလီၤတၢ်လီၤဆဲးဘၣ်

တၢ်

ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါအီၤဘၣ်ယး ၂၅၂၀-နံၣ်အတီၢ်ပူၤဘၣ်လိၣ်အံၤတအိၣ်ဒီးပုၤလၢအကပၤ အီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တချုးလၢပဂံၢ်ဒူးမုၢ်နံၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်, တၢ်အဆၢကတီၢ်အကတီၢ်အံၤ, ပထံၣ်ဘၣ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်န့ၣ်စိအဂၤတခါလၢ အနံၣ် ၂၅၂၀ အကတီၢ်အံၤလၢ တၢ်ကွဲးလီၤလံာ်မဲာ်ဖျါၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးလီၤအီၤလၢဂီၤပၤန့ၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကွဲးအံၤမ့ၢ်ဝဲ, “mene, mene, tekel, and parsin” (ဒၤနံးယုလး၅:၂၅). အဒိ, နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးလံာ်စိဆ့အတၢ်ကွဲးနီၣ်ကွဲးယါ, နက ထံၣ်ဘၣ်လံာ်မဲာ်ဖျါလၢတၢ်ရဲပူးအီၤတဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် ကျိၣ်စ့အတၢ်နီၤဖးအဒိန့ၣ်လီၤ.

(Mene)အံၤမ့ၢ်ဝဲ(Mina), မ့ၢ်ဝဲစ့(၅၀)ရဲးကၢၣ်, “Tekel” အခိပညိမ့ၢ်ဝဲ “နီၤဖး အီၤ” မ့တမ့ၢ် “Halves,” ဒီးဘၣ်ထွဲဒီး “မံနၤ” တဝၢ်, လၢအမ့ၢ်၂၅ရဲးကၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ဟ်ဖိၣ်အါထီၣ် $၅၀ + ၅၀ + ၁ + ၂၅ = ၁၂၆$ န့ၣ်လီၤ. ၂မံၤ၅၅ ၃၀:၃၁ စံးဝဲ “စ့တရဲးကၢၣ်မ့ၢ်ဝဲ ၂၀ ဂါရဲၣ်န့ၣ်လီၤ.” မ့ၢ်ဟ်ဖိၣ်အါထီၣ်န့ၣ် ၁၂၆ ရဲကၢၣ်ဒီး ၂၀န့ၣ်, မ့ၢ်ဝဲ ၂၅၂၀ ဂါရဲၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤမ့ၢ်နီၢ်ဂံၢ်ထံသိးလိာ်သးဒီးဝံ အတၢ်ကတီၢ်ဘၣ်ယး “နွံဘျီ” လၢဒၤနံးယုလး ၄ အပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အကါဒိၣ်ကတၢ်အခဲအံၤလၢပကဘၣ်မၤနီၢ်အီၤန့ၣ် မုၢ်နံၤမုၢ်သီလၢလံာ်စိဆ့အပူၤထီၣ် န့ၣ်ဘၣ်တၢ်သူဝဲဒၣ် ဇၤတြံ အလံာ်နံၣ်လံာ်လါန့ၣ်လီၤ. လါ “Tishritum” လၢဘၣ်လိၣ်လံာ်

နံၣ်လံာ်လါအပူၤအံၤမ့ၢ်လါလၢအဒ်သိးလိာ်သးဒီး “Tishri” လၢဇၤတြံလံာ်နံၣ်လံာ်လါအပူၤ န့ၣ်လီၤ, လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ဝဲအမံၤ “Sippur” လီၤပျီၣ်ဝဲ “Tishri 14, 539 BC,” ဒီး ခံသီအ လီၢ်ခံ

န့ၣ်, စီၤဒၤနံးယုလးစံးဝဲဒၣ်လၢဘၣ်လိၣ်အဘိအမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်လီၤက့ၤအီၤဆူ, “မၤ ဖဲ” ဒီး “ပၤရၤ” အစုပူၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ပကစးထီၣ်ဒူးလၢ “Tishri 14, 539 BC,” ဂံၢ်အါထီၣ် ၂၅၂၀နံၣ် ဟ့ၣ်ပုၤအစၢလၢမ့ၢ်ဝဲ “Tishri 14, 1982 AD” န့ၣ်လီၤ.

(နကသံကွၢ်လၢ, တမ့ၢ် ၅၃၉ဘံၣ်စံၣ်+၁၉၈၂ အ့ၣ်ဒံၣ်=၂၅၂၀န့ၣ်မ့ၢ်ဧါ? မ့ၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် နီၢ်ဂံၢ် “0” ဒီး ၁ ဘံၣ်စံၣ် အဘၢၣ်စၢၤဒီး ၁ အ့ၣ်ဒံၣ် တအိၣ်နီတနံၣ်ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ တၢ်ဆၢကတီၢ် ၁ဘံၣ်စံၣ် ဒီး ၁အ့ၣ်ဒံၣ်အဘၢၣ်စၢၤမ့ၢ်ဝဲ တနံၣ်, တမ့ၢ်ခံနံၣ်ဘၣ်. အဒိနမ့ၢ် ဟ်ဖိၣ် ၁ဘံၣ်စံၣ် + ၁အ့ၣ်ဒံၣ်တခီန့ၣ်လီၤ.)

အဒိ နမ့ၢ်ကွၢ်သမံသမိးက့ၤ ဇၤတြံလံာ်နံၣ်လံာ်လါန့ၣ်, နကထံၣ်ဘၣ်လၢ(Tishri)လါထွး ရံၣ် ၁၄, ၁၉၈၂, လီၤဘၣ်ဝဲ လါအိးထီၣ်ဘၣ် ၁သီန့ၣ်လီၤ. အခဲအံၤပကကွၢ်သမံသမိးက့ၤ တၢ်ကစီၣ်ပူၤ ပကထံၣ်ဘၣ်လၢတၢ်မၤအသးလၢလါအိးထီၣ်ဘၣ် ၁သီ ၁၉၈၂နံၣ်မနုၤလဲၣ်.

နကထံၣ်ဘၣ်မနုၤလဲၣ်? ဘၣ်ယးဒီး ကီၢ်ကွၢ်မနံၣ်အထံကီၢ်ခိၣ်နၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ဧါ? မ့ၢ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်န့ၣ်ကီၢ်ကွၢ်မနံၣ်အထံကီၢ်ခိၣ်နၢ် သတူၢ်ကလၢ်ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်လီၤအီၤလၢ(Helmut Kohl)န့ၣ်- လၢတဘၣ်တၢ်ယုထၢအီၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ, ဘၣ်ဆၣ်ခိၣ်ဖျိတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်က့ၤအတၢ်ယုထၢလၢတအိၣ်ဒီးတၢ်နၢ်န့ၣ်အီၤသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်ထဲတမံၤဧါလၢအမ့ၢ်ကွၢ်မနံၣ်အတၢ်စံၣ်စိၤတဲၤစိၤအခိၣ်အနၢ်လၢအဟဲထီၣ်အိၣ်ဒီးစိကမိၤလၢတမ့ၢ်ဒ်တၢ်ညီန့ၢ်မၤအသးအသနူအသိးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ကွၢ်မနံၣ်ကတီၢ်ခိၣ်ရီၤဝဲ ဟီၣ်ခိၣ်ဧါ?

လၢတၢ်တမ့ၢ်လၢပူၤအပူၤန့ၣ်(Helmut Kohl's)“ ဟဲလ်မူးထံ ခိလ် ” သတူၢ်ကလၢ်, အစိကမိၤအိၣ်ထီၣ်ဝဲ လၢအိးထီဘၣ် ၁သီ, ၁၉၈၂န့ၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်တၢ်မၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ်ဝဲ ဝဲအတၢ်ကတီၢ်ဖဲဒၤနံးယုလး ၄အပူၤန့ၣ်ဧါ? နနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲကွၢ်ထံဆိကမိၣ်ဒီးဆၢတဲာ်ဘၣ်အီၤတက့ၢ်.

ယိးန့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, ခိဖျိ(Helmut Kohl's)“ ဟဲလ်မူးထံ ခိလ် ” အတၢ်တီခိၣ်ရီၤဝဲအဖိလၢ်, မ့ၢ်ထီၣ်ကွၢ်မနံၣ် ရိၣ်ဖျိယုဖိးကဒါက့ၤလီၢ်သး ဝဲမ့ၢ်န့ၣ်လၢ(Helmut Kohl's)“ ဟဲလ်မူးထံ ခိလ် ”)ဒီးန့ၢ်က့ၤတၢ်စိတၢ်ကမိၤအခါန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလၢ“Tishri 14” ထူးရှၣ် ၁၄သီ, လၢအိးထီဘၣ် ၃သီ, ၁၉၉၀န့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

- “Kohl “ခိလ်” မ့ၢ်တ့ၢ်ပီၢ်ရီတီခိၣ်ရီၤဝဲတၢ်ဖဲမ့ၢ်ထီၣ်ဒီးမ့ၢ်န့ၣ်ယုရပၤရီၤဖျိယုဖိးက့ၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ်တ့ၢ်ပုၤသ့တ့ၢ်ဟံၣ်ယီဘၣ်ယးဒီး(Maastricht Treaty)တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤအလံာ်ပံးယၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အၢၣ်လီၤအီၤလီၤအဝဲအံၤဘၣ်တၢ်သ့ၣ်လီၤအီၤခိဖျိယုရပၤစၢဖျိကရၢ, မၤကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ် ယုရီၤ ဒ်အမ့ၢ် ယုရီၤအကျိၣ်အစ့လၢပုၤအါဂၤကသုအီၤအခွဲးအိၣ်အဂီၢ်, ဒီးအိးထီၣ်ကျဲလၢမ့ၢ်ထီၣ်ယုရပၤအထံကီၢ်တဖၣ်ကဟံၣ်ဖျိၣ်သးဒီးယုရပၤစၢဖျိကရၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
- Kohl ခိလ်ဒီးအပုၤထီၣ်ဘၣ်တၢ်အလီၢ်တဖၣ် မၤကဲထီၣ်လိၣ်ထီၣ် ကွၢ်မနံၣ်ဒ်အမ့ၢ်ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးစိကမိၤလၢအတၢ်ခိၣ်ရီၤဝဲတၢ်လၢယုရပၤအပူၤ, ဒီးမၤတၢ်ဒ်သိးယုရပၤကကဲထီၣ်ကီၢ်လၢအဒိၣ်စိတီခိၣ်ရီၤဝဲဟီၣ်ခိၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢတၢ်မၤတ့ၢ်အသးတဆိဘၣ်တဆိအံၤစးထီၣ်ဒ်တၢ်တဲာ်ဆိတ့ၢ်အပူၤကွံာ်အနံၣ် ၂၅၀၀အသိးဒ်လဲၣ်.

သွန်နီၣ်ထီၣ်ဝံၣ်ဒၤနံးယုလး အဆၢဒိၣ် ၄ အတၢ်ကတိၤဆိတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ရဲၣ်ပုၤဘၣ်ပးသ့ၣ်
ဖးဒိၣ်တထူၣ်လၢဘၣ်တၢ်ကျိၤယၢ်အသးဒ်ထးအသိး ဘၣ်တၢ်ကူၣ်လီၤကွံၣ်အိၤန့ၣ်လီၤ. တုၤ
မ့ၢ်သ့ၣ်လၢထးကျိၤယၢ်အသးတခိၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ထုးကွံၣ်

အိၤဖဲ လါအိးထီၣ်ဘၣ် ၁၁၀, ၁၉၈၂
န့ၣ်, ဟီၣ်ခိၣ်အသိလၢအအိၣ်ဒီးစိကမိၤ, လၢအမ့ၢ်“ဘၤဘူၣ်လိၣ်” အသိကစးထီၣ်ထုးဖိၣ်
အိၤလၢဂံၢ်ခိၣ်ထံးလၢအဘၣ်ပးဒီးဘၤဘူၣ်လိၣ်လၢပျၢၤန့ၣ်လီၤ.

ဝံၣ်အတၢ်ကတိၤလၢလံာ်စီဆုံအပူၤ ဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်စိကမိၤခိဖျိကစၢ်ယုၤ-ဒီးဖဲ
ကစၢ်ယုၤစံး
တၢ်လၢတၢ်ကမၤအသးတမံၤမံၤအသိးန့ၣ်, အဝဲကဲထီၣ်အသးဒီးမၤအသးဒ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ
သ့ၣ်ပာ်ပနီၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

မတၤကပၤတၢ်ပြးတၢ်ဖဲ ၂၁န့ၣ် စိၤယၤအကတိၤန့ၣ်လဲၣ်?

ကွၢ်မန့ၣ် ကတိၤခိၣ်ရိၤဖဲ ယုရပၤ, ယုၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါအ
တၢ်စိတၢ်ကပီၤအတၢ်ကရၢကရိ, ကမၤလၢထီၣ်ပဲၤထီၣ်
က့ၤလံာ်စီဆုံအပူၤဝံၣ်အတၢ်ကတိၤလၢဘၣ်တၢ်တဲတၢ်အိၤဒ်အမ့ၢ်ဝဲမ့ၢ်န့ၣ်
ခံကတၢ်-ဘၤဘူၣ်လိၣ်အဆၢကတိၤန့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီဆုံအပူၤဝံၣ်အတၢ်ကတိၤတဲဆိဝဲလၢ“ဘၤဘူၣ်လိၣ်” အံၤ
ကပၤဆၢဝဲဟီၣ်ခိၣ်ချၢဒိတဘ့ၣ်
ညါအဘီအမ့ၢ် ဟ်ယုၣ်စ့ၢ်ကိးဒီး ရၢရၣ်ကိၢ်, တရူးကိၢ်, ယုၣ်ဒီးကိၢ်လၢအအိၣ်လၢဟီၣ်ခိၣ်
ချၢဒိဘ့ၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်မၤလိလၢအကဟဲခါဆူညါအံၤ နကမၤလိဘၣ်ဘီမ့ၢ်လၢအက
ဟဲအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ, ဒီးကိၢ်အဘ့ၣ်တဆံ “၁၀” အခိၣ်အနၢ်တဖၣ် လၢအကဘၣ်ပၤတၢ်လၢဟီၣ်
ခိၣ်ချၢဒိဘ့ၣ်ညါအပူၤထံကိၢ်တဖၣ်ဖဲမ့ၢ်န့ၣ်ခကတၢ်အကတိၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအံၤ, မိပကကွၢ်သ
ကိး “ဘၤဘူၣ်လိၣ်အံၤကဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒ်လဲၣ်-ကွၢ်မန့ၣ်ကတိၤခိၣ်ရိၤဖဲ ယုရပၤဒ်လဲၣ်ဒီး
ကဟ်ဖိၣ်တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါအတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်ဒ်လဲၣ်ဒီးက
မၤဆၢက့ၤ ရၢရၣ်အတၢ်မၤပျံၤမၤဖုးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်တၢ်သိၣ်လိလၢခံတဘ့ၣ်အံၤကမ့ၢ်ဝဲ နိၢ်ခွဲးလၢအလီၤမၣ်တဘီ
ကခွဲးအိးထီၣ်လံာ်စီဆုံအပူၤဝံၣ်အတၢ်ကတိၤဆိပာ် တဝၢ်ညါန့ၣ်လီၤ.

တဘၣ်သးပုၤနီၣ်ဖးဘၣ် ဒၤနံးယုလး အဆၢဒိၣ် ၄, ဒုးသ့ၣ်ညါလီၤနသးလၢတၢ်လၢနမၤလိ
အိၤတဖၣ်အံၤစံးဝဲဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.